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Betreft: onafhankelijk onderzoek inzake uitvoering RvR-regeling in Horst aan de Maas 

 

 

Geachte heer Knops, 

 

Zoals u wellicht weet, heeft de SP-fractie in de gemeenteraad van Horst aan de Maas een 

aantal keren voorgesteld, c.q. verzocht om een onafhankelijk onderzoek te verrichten naar 

de gang van zaken bij de uitvoering van de Ruimte-voor-Ruimte-regeling in Horst aan de 

Maas. Een en ander naar aanleiding van publicaties in NRC en Dagblad de Limburger over de 

uitvoering van die RvR-regeling en de rol die u daarin gespeeld zou hebben. Tot nu toe heeft 

het gemeentebestuur gemeend het voorstel voor zo’n onafhankelijk onderzoek af te moeten 

wijzen. 

In een interview van Dagblad de Limburger met u, dat op zaterdag 8 januari jl. geplaatst is, 
bestrijdt u de beschuldigingen zoals NRC en De Limburger die gepubliceerd hebben. 
Daarover heeft u inmiddels een juridische procedure aangespannen en zegt u (citaat): „Deze 
beschuldigingen moeten van tafel. (..) Als je er niet uitkomt, is dat een logische stap in onze 
democratische rechtstaat. (..)  Ze (de beschuldigingen) worden ook steeds herhaald. Als 
staatssecretaris Koninkrijksrelaties moest ik op de Antillen hervormingen in het openbaar 
bestuur afdwingen en mensen de maat nemen. Dan moet je van onbesproken gedrag zijn. 
Dat ben ik ook, maar die artikelen suggereren anders. De juridische procedure leidt tot 
nieuwe publiciteit. Dat neem ik voor lief, mijn gevoel zegt dat ik het moet doen.” 

In de discussie in de gemeenteraad over het wel of niet uitvoeren van een onafhankelijk 

onderzoek naar de uitvoering van de RvR-regeling heeft de SP-fractie steeds óók gewezen op 

het belang daarvan voor u, mede in relatie tot uw functie als staatssecretaris 

Koninkrijksrelaties. De fractie schreef in haar initiatiefvoorstel voor een onafhankelijk 

onderzoek (d.d. 21-9-’20), dat (citaat) “het functioneren van staatssecretaris Knops in 

verband met zijn verantwoordelijkheden inzake de aanpak van fraude op overzeese 

rijksdelen in die gebieden kritisch onder de loep wordt gelegd, wat schadelijk kan zijn voor 

de effectiviteit van zijn optreden” en kwam tot de conclusie dat “het in het belang van de 

gemeente Horst aan de Maas én van staatssecretaris Knops is dat er snel en op 

onafhankelijke wijze onderzoek wordt verricht (..)”. 

In een brief van de SP-fractie aan het gemeentebestuur (d.d. 21-9-’21) – naar aanleiding van 

publica-ties in de media over steun van ambtenaren aan u, schreef de fractie (citaat): “Bent 

u het met de SP eens dat het beter ware geweest indien een – door de SP-fractie in de 

gemeenteraad voorgesteld – onafhankelijk onderzoek naar de gang van zaken rondom de 

transacties van de heer Knops had plaatsgevonden? Zodat er duidelijkheid was ontstaan en 

de heer Knops – indien van toepassing – vrijgepleit zou zijn van zaken die hem in de media 

verweten zijn. Een en ander mede gezien in perspectief van het besluit van de heer Knops 



om diens onschuld aan te tonen door een juridische procedure in te stellen, c.q de redacties 

van NRC en De Limburger tot rectificatie te dwingen. Door de SP-fractie is in de discussies 

rondom de kwestie Knops toentertijd betoogd dat de geloofwaardigheid van de heer Knops 

aan de orde is, mede gezien vanuit zijn taak als staatssecretaris om integriteits-kwesties op 

de Nederlandse Antillen te moeten aanpakken. (..) Kortom: ware het niet mede in het belang 

van de heer Knops geweest indien er een onafhankelijk onderzoek had plaatsgevonden?” 

De SP-fractie in de gemeenteraad van Horst aan de Maas blijft van mening dat het belangrijk 

is een onafhankelijk onderzoek te verrichten naar de gang van zaken. En daarbij deelt zij – 

zoals hiervoor aangegeven – eenzelfde belang met u. U vanuit een persoonlijk belang, de SP 

vanuit het in haar ogen publieke belang. 

U zegt dat uw gang naar de rechter bedoeld is om te komen tot rectificatie en daarmee 

zouden – in uw ogen – de beschuldigingen van tafel zijn. Naar ons idee – en dat heeft de 

fractie ook naar voren gebracht in de discussies in de gemeenteraad – zal een uitspraak van 

de rechter over wel of niet rectificeren van de publicaties in NRC en De Limburger er niet toe 

leiden dat de vermeende beschul-digingen van tafel gaan. De rechter zal immers slechts 

beoordelen of de beide kranten voldoende grond hadden om tot publicatie van de 

vermeende zaken over te gaan. Juist om te komen tot helderheid over de kwestie (een 

publiek belang) en om – indien dat blijkt – vermeende beschuldigingen van tafel te krijgen 

(uw belang), is ons inziens een onafhankelijk onderzoek nog steeds het beste middel. 

Het is om die reden dat wij u – via deze brief – willen verzoeken om aan het 

gemeentebestuur (zowel gemeenteraad als het College van B&W van Horst aan de Maas) 

een brief te sturen, waarin u – in lijn met de eerdere pogingen van de SP-fractie – pleit voor  

een onafhankelijk onderzoek naar de gang van zaken in de uitvoering van de RvR-regeling in 

Horst aan de Maas. Wij denken en hopen dat het gemeentebestuur haar eerdere afwijzing 

van het SP-voorstel, c.q. verzoek naar onafhankelijk onderzoek naar aanleiding van een 

schrijven uwerzijds dan zal heroverwegen. 

Graag zien wij uw reactie tegemoet, 

Met vriendelijke groet, 

Namens de fractie van de SP 

 

 

Sonja van Giersbergen 

 

Cc: gemeenteraad en College van B&W van Horst aan de Maas 


